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Zápis č. 8/2024–27 

 

Předmět 8. zasedání Akademického senátu Vysoké školy ekonomické v Praze (AS VŠE) 

Datum 24. 02. 2025 

Místo VŠE v Praze, zasedací místnost rektora NB169 (zasedání svoláno v hybridní formě) 

Přítomni FFÚ: Borovička (do 16:00), Hubáčková (14:01 – 16:00), Marek, Vančurová, Zelenka  

                                     (do 14:20) 

FMV: Bič, Čapková, Grácová (do 16:00), Garip (do 16:00), Peterková (do 16:00), 

FPH: Dostálová (do 16:00), Pavelka, Reml (do 16:00), Svobodová (do 14:20),  

  Stříteský (do 15:35) 

 FIS: Fales (do 16:00), Helman, Malínek (do 16:00), Potančok (do 16:00) 

NF: Mičáň, Němec, Ševčíková, Váňa, Vondráček 

 FM: Cirhanová (do 16:00), Lejčková (do 16:00), Míková (do 16:00), Pažitný (do  

                                     16:00), Závodný Pospíšil (do 16:00) 

Jiné: Fliedrová (do 13:51) 

Nepřítomni               Zouhar 

Hosté Dvořák (rektor), Hnát (prorektor), Lukeš (prorektor), Nidl (prorektor), Novotný 

(prorektor), Zouhar (kvestor) 

Předsedali Pavelka (předseda) 

Čas jednání 13:07 – 16:00  

Program 1. Zahájení, prezence, program. 

 2. Souhlas se jmenováním členů Etické komise VŠE 

 3. Stanovisko rektora VŠE doc. Ing. Petra Dvořáka, Ph.D. k e-mailové zprávě ze dne 

30. 1. 2025 a ze dne 4. 2. 2025. 

 4. Různé 

 

1. Zahájení, prezence, program 

Čas: 13:07 - 13:47 (v záznamu MS TEAMS: 34:30 - 01:14: 45) 

Průběh: Proběhla prezence všech senátorů – přítomných prezenčně, tak online v systému MS 

TEAMS. Poté byla vyhlášena technická přestávka, během které došlo k opravě 

zvukového propojení online a prezenčně přítomných senátorů. Předsedající představil 

program zasedání, který byl zaslán v rámci pozvánky na zasedání.  Senátor Helman 

požádal o dovysvětlení bodu č. 3 v návrhu programu. Dovysvětlení poskytl senátor 

Vondráček a předsedající. Senátor Helman v reakci na to navrhl dvě změny programu: 

navržení nového budu a vypuštění bodu č. 3.  Předsedající nechal jako první hlasovat o 
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programu podle zaslaného návrhu. Hlasováním byl program 8. zasedání schválen 

v podobě zaslané v pozvánce. O změnách schváleného programu se již dále 

nehlasovalo.  

Výsledek: Program zasedání byl schválen dle pozvánky. 

Hlasování č. 8.1 (o programu zasedání AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje program zasedání dle pozvánky“ 

Začátek: 13:40 (v záznamu MS TEAMS: 01:07:55) 

Přítomni: 29 

Pro: 22 

Proti: 1 

Zdrželi se: 5 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Program byl schválen. 

2. Souhlas se jmenováním členů Etické komise VŠE 

Čas: 13: 47-14:03 (v záznamu MS TEAMS: 01:14:46 – 02:22:22) 

Průběh:  Předsedající požádal pana rektora o představení bodu. Rektor s ohledem na nové znění 

statutu Etické komise předkládá návrhy nových členů Etické komisi ke schválení. Do 

následující diskuze se zapojili senátoři: Marek, Helman, Borovička, Pavelka, 

Vondráček. Senátor Helman položil otázku jedinému přítomnému kandidátovi panu 

Jiráskovi, který dostal prostor pro vyjádření. Na připomínky senátorů průběžně reagoval 

pan rektor. Předsedající navrhl hlasovat o souhlasu ke jmenování jednotlivých členů 

tajnou volbou. Na tento návrh reagoval senátor Helman a senátor Marek.  Nejprve 

proběhlo hlasování o souhlasu s tajnou volbou. Hlasování bylo opakováno neb samotné 

hlasování o tajné volbě probíhá veřejně. Po souhlasu s tajným hlasováním k vyjádření 

souhlasu došlo postupně k hlasování o jednotlivých osobách, které navrhl pan rektor.  

Výsledek: AS VŠE souhlasí se jmenováním členy Etické komise VŠE:  

- doc. Ing. Jiřího Dvořáka, Ph.D. 

- doc. Ing. Stanislava Horného, CSc. 

- Mgr. Martina Langa 

- prof. Ing. Martina Mandela, CSc. 

- prof. Ing. Martina Pěluchu, Ph.D. 

- prof. Ing. Stanislava Šarocha, Ph.D. 

- doc. Ing. Ludmily Štěrbové, CSc. 

- Ing. Lucie Mařanové 
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- Eduarda Jiráska 

   

Hlasování č. 8.2.0 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE se usnesl v souladu s článkem 9 odst. 2 jednacího řádu akademického 

senátu na tom, že o souhlasu akademického senátu VŠE se jmenováním členů 

Etické komise VŠE bude hlasováno tajnou volbou“. 

Začátek: 14:23 (v záznamu MS TEAMS: 01:56:18) 

Přítomni: 27 

Pro: 23 

Proti: 0 

Zdrželi se: 2 

Nehlasovali: 2 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

 

Hlasování č. 8.2.1 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním doc. Ing. Jiřího Dvořáka, Ph.D., katedra 

managementu, Fakulta managementu, členem Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 1 

Zdrželi se: 3 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

 

Hlasování č. 8.2.2 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním doc. Ing. Stanislava Horného, CSc., katedra 

multimédií, Fakulta informatiky a statistiky, členem Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 21 

Proti: 1 

Zdrželi se: 4 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.3 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním Mgr. Martina Langa, právní oddělení VŠE, 

členem Etické komise VŠE.“ 
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Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 19 

Proti: 3 

Zdrželi se: 4 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.4 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním prof. Ing. Martina Mandela, CSc., katedra 

měnové teorie a politiky, Fakulta financí a účetnictví, členem Etické komise 

VŠE.“ 

Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 1 

Zdrželi se: 3 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.5 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním prof. Ing. Martina Pěluchu, Ph.D., katedra 

regionálních studií, Národohospodářská fakulta, členem Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 2 

Zdrželi se: 2 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.6 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním prof. Ing. Stanislava Šarocha, Ph.D., katedra 

mezinárodních ekonomických vztahů, Fakulta mezinárodních vztahů, členem 

Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:34 (v záznamu MS TEAMS: 02:06:15) 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 2 

Zdrželi se: 2 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 
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Hlasování č. 8.2.7 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním doc. Ing. Ludmily Štěrbové, CSc., katedra 

mezinárodních ekonomických vztahů, Fakulta mezinárodních vztahů, členkou 

Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:35 (v záznamu MS TEAMS: 02:07:00) 

Přítomni: 27 

Pro: 15 

Proti: 7 

Zdrželi se: 4 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.8 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním Ing. Lucie Mařanové, studentka doktorského 

studijního programu Management a manažerská ekonomie, Fakulta 

podnikohospodářská, členkou Etické komise VŠE.“ 

Začátek: 14:35 (v záznamu MS TEAMS: 02:07:00) 

Přítomni: 27 

Pro: 20 

Proti: 2 

Zdrželi se: 4 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

Hlasování č. 8.2.9 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí se jmenováním Eduarda Jiráska, student bakalářského 

studijního programu Ekonomie, Národohospodářská fakulta, členem Etické 

komise VŠE.“ 

Začátek: 14:35(v záznamu MS TEAMS: 02:07:00) 

Přítomni: 27 

Pro: 21 

Proti: 2 

Zdrželi se: 3 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

 

3. Stanovisko rektora VŠE doc. Ing. Petra Dvořáka, Ph.D. k e-mailové zprávě ze 

dne 30. 1. 2025 a ze dne 4. 2. 2025. 

Čas: 13:12-14:03 (v záznamu MS TEAMS: 02:22:23 - 02:53:40) 
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Průběh: Předsedající požádal pana rektora o vyjádření, který tak učinil. Následně předsedající 

dal prostor panu prorektorovi Nidlovi pro vyjádření k tomuto bodu. Pan prorektor 

poskytl informace ohledně obou mailů a dále pak reagoval i na následující komentáře a 

otázky senátorů, zejména vysvětlil, co znamená logování e-mailů a ujistil přítomné, že 

nejde o sledování obsahu e-mailů. Předseda AS VŠE podal vysvětlení, proč poslal e-

mail členům AS VŠE dne 4. 2. 2025. Do diskuze se zapojili i senátoři Borovička, Marek, 

Vondráček a Helman. Po skončení věcné diskuse předseda AS debatu k tomuto bodu 

ukončil.   

4. Různé 

Čas: 14:04 -16:05 (v záznamu MS TEAMS: 02:53:41 - 03:32:10) 

Průběh:  1) Senátor Helman se opětovně zeptal, jaký je pokrok ve zpřístupnění zvukového 

záznamu ze zasedání AS VŠE. Předsedající doplněný místopředsedou Bičem 

informovali o možnosti zpřístupnění záznamu ze zasedání AS VŠE zaměstnancům a 

studentům VŠE na intranetu. Předseda AS VŠE informoval, že automatický přepis 

nahrávek přes MS TEAMs není zcela optimální. Do diskuze se zapojila i senátorka 

Čapková. Předseda oznámil, že zasedání AS VŠE v červnu proběhne na fakultě 

v Jindřichově Hradci. Předseda v této souvislosti uvedl, že připraví dotazník 

s ohledem na případnou účast a dopravu. Prorektor Nidl poděkoval senátorovi 

Helmanovi za pomoc při zprostředkování jeho vyjádření před AS VŠE. 

 

 2) Senátor Helman v souvislosti s aktuální situací ohledně Ukrajiny navrhl, že by měla 

VŠE vydat tiskovou zprávu, která by potvrzovala, že stále platí tisková zpráva z roku 

2022, ve které VŠE odsoudila ruskou agresi. Rektor a další senátorky a senátoři 

uvedli, že stále se jejich postoj od roku 2022 nijak nezměnil, ale nevidí důvod, proč 

by VŠE měla vydávat zprávu, že se na postoji VŠE nic nemění, protože pozice VŠE 

je daná a je neměnná. Do diskuze se zapojili členové senátu: Mičáň, Borovička, 

Marek, Reml, Vančurová, Vondráček, Pažitný, Potančok, Čapková a rektor Dvořák. 

Prorektor Hnát upozornil na probíhající výstavu na VŠE s názvem Unissued 

Diplomas, kterou si připomíná 3. výročí od začátku ruské agrese a sekci na hlavním 

menu webu VŠE s názvem „Pomoc Ukrajině“. Senátor Helman v reakci na vyjádření 

senátorů dvakrát pozměnil svůj návrh usnesení. Z důvodu odchodu většiny senátorek 

a senátorů se stal AS VŠE neusnášeníschopný, a proto 8. zasedání předsedající 

ukončil v 16:05.   

 

Zapsal: Ing. Jakub Drábek, Ph.D.  

 

 

Schválil: doc. Ing. Tomáš Pavelka, Ph.D. (předseda AS VŠE) 

 


